
P R O T O K Ó Ł 

--------------------------------- 

ze wspólnego  posiedzenia  Komisji Rady Miejskiej w Łazach 

odbytego w dniu  25.09.2023 r. o  godz. 15.00 

w  Urzędzie Miejskim w Łazach, ul. Traugutta 15 

 

Nieobecni Radni na posiedzeniu: 

- Radna Edyta Wójcik - nieobecność usprawiedliwiona 

 

Listy obecności w załączeniu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łazach – Dariusz Tabas otwarł posiedzenie, powitał 

przybyłych i poinformował, że tematem  jest:  

 

1. Analiza i zaopiniowanie materiałów na sesję Rady Miejskiej w Łazach. 

2. Sprawy różne. 

                                     

Radni Rady Miejskiej w Łazach jednogłośnie przyjęli porządek obrad posiedzenia 

Komisji. 

Ad.1.   

Radni przystąpili do analizy przedłożonych projektów uchwał oraz zaopiniowali jak poniżej: 

1. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łazy                                    

na lata 2023-2032. 

 

Pani Anna Furman - Skarbnik Gminy Łazy powiedziała, że niniejszą uchwałą proponuje 

się dokonać zmian w wydatkach na programy, projekty lub zadania pozostałe, polegające 

na:  

- zwiększeniu wartości zadania i limitu zobowiązań dla przedsięwzięcia pn: „Przebudowa 

ul. Bocznej w Wysokiej" o kwotę 28.452,43 zł. Zwiększa się limit wydatków na 2024 r.                         

o kwotę 368.452,43 zł, natomiast zmniejsza się limit wydatków na 2025 r. o kwotę 

340.000,00 zł. Zadanie realizowane będzie do 2024 r. Zmiana związana jest z otrzymaniem 

dofinansowania z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych. 

Radna Renata Supernak zapytała o zadanie zapisane w WPF, które dotyczy limitu 

wydatków na 2023 r. w wysokości 753 043,02 zł – Rozwój usług społecznych skierowanych 

do dzieci, młodzieży i rodzin w Gminie Łazy – wzmocnienie pozycji świetlicy środowiskowej. 

Pani Anna Furman Skarbnik Gminy odpowiedziała, że projekt na świetlicę środowiskową 

kończy się 30.09.2023 r. i musi zostać rozliczony.  

Burmistrz Łaz Maciej Kaczyński powiedział, że świetlica środowiskowa po zakończeniu 

projektu będzie prowadzona przez Wydział Rozwoju i Komunikacji Społecznej tut. urzędu.  

 



Komisja Budżetowa  jednogłośnie pozytywnie  ( 6 głosów za ) zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łazy                                    

na lata 2023-2032. 

 

Komisja Spraw Społecznych, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu jednogłośnie 

pozytywnie  ( 4 głosy za ) zaopiniowała w/w projekt uchwały.  

 

 

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Gminy Łazy na rok 2023. 

 

Pani Anna Furman - Skarbnik Gminy Łazy powiedziała, że niniejszym projektem 

uchwały proponuje się:  

1. zwiększenie planu dochodów budżetowych o 4.741.840,90 zł z tytułu: 

- otrzymanych środków rezerwy części oświatowej subwencji ogólnej na zwiększony                 

odpis na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych dla nauczycieli w 2023 w wysokości                  

30.895,00 zł (rozdz. 75801), 

- otrzymanych dodatkowych dochodów z tytułu uzupełnienia subwencji ogólnej w wysokości 

4.640.851,00 zł (rozdz. 75802), 

- zwiększenia planu dotacji celowej pochodzące z rezerwy celowej budżetu, 

przeznaczonych na zwrot części wydatków wykonanych w ramach funduszu sołeckiego                   

w 2022 r. w wysokości 70.094,90 zł, w tym bieżące 48.173,29 zł, majątkowe 21.921,61 zł 

(rozdział 75814), 

- przeniesienia kwoty 500.000,00 zł z rozdziału 90001 "Gospodarka ściekowa i ochrona 

wód" do rozdziału 01043 „Infrastruktura wodociągowa wsi" dotyczącej środków 

planowanych do otrzymania na realizację zadania pn. "Zapobieganie kryzysowi 

wodnemu...". 

2. zmiany w planie wydatków budżetowych, polegające na: 

a) zwiększeniu wydatków o 3.252.904,73 zł z przeznaczeniem na: 

- realizację zadań określonych w Gminnym Programie Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych (rozdział 85154) w wysokości 37.391,83 zł (niewykorzystane 

środki z roku 2022), 

- zwiększenie dotacji dla Miejskiego Ośrodka Kultury w Łazach o 170.000,00 zł                            

(rozdz. 92109), 

- zwiększenie dotacji dla Biblioteki Publicznej w Łazach o kwotę 130.000,00 zł                           

(rozdz. 92116), 

- zwiększenie dotacji dla Niepublicznych Placówek Oświatowych o kwotę 1.000.000,00 zł 

(rozdz. 80101, 80103,80104,80149,80150), 

- wynagrodzenia dla nauczycieli w wysokości 800.000,00 zł  (rozdz. 80101,80104,80149), 

- zwiększony odpis na ZFŚS dla nauczycieli w 2023 r. w wysokości 45.418,00 zł                        

(rozdz. 80101,80103,80104,80107,80113,80148), 

- obsługę długu w wysokości 180.000,00 zł  (rozdz.75702), 

- energię dla OSiR w Łazach w wysokości 750.000,00 zł  (rozdz.92605), 

- utrzymanie gotowości bojowej w wysokości 20.000,00 zł  (rozdz. 75412), 

- zadania realizowane w ramach gospodarki mieszkaniowej w wysokości 50.000,00 zł 

(rozdz. 70007), 

- zagospodarowanie placu przy ul. Częstochowskiej w Łazach w wysokości 70.094,90 zł 

(rozdz. 90095); 

 

 



b) przeniesieniu wydatków: 

- z rozdziału 85219 "Ośrodki Pomocy Społecznej" w wysokości 35.000,00 zł na wydatki 

realizowane w ramach Centrum Usług Wspólnych (rozdz. 75085), 

- z rozdziału 90001 "Gospodarka ściekowa i ochrona wód" w wysokości 530.000,00 zł                    

do rozdziału 01043 „Infrastruktura wodociągowa wsi" dotyczących wydatków realizowanych 

w ramach zadania pn. "Zapobieganie kryzysowi wodnemu...". 

3. zmniejszyć planowany deficyt budżetu o 1.488.936,17 zł, w tym: 

- zwiększenie finansowania deficytu niewykorzystanymi środkami pieniężnymi wynikającymi 

z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi 

zasadami wykonywania budżetu w wysokości 37.391,83 zł, 

- zwiększenie finansowania deficytu uruchomionymi wolnymi środkami, jako nadwyżką 

środków pieniężnych na rachunkach bieżących budżetu wynikających z rozliczenia 

kredytów z lat ubiegłych w wysokości 473.672,00 zł, 

- zmniejszenie finansowania deficytu kredytem o kwotę 2.000.000,00 zł; 

4. w zakresie planowanych przychodów budżetu dokonać: 

a) zwiększenia planowanych przychodów z tytułu: 

- niewykorzystanych środków związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu 

o kwotę 37.391,83 zł, 

- uruchomienia wolnych środków, jako nadwyżki środków pieniężnych na rachunkach 

bieżących budżetu wynikających z rozliczenia kredytów z lat ubiegłych w wysokości 

473.672,00 zł, 

b) zmniejszenia planowanych przychodów z tytułu planowanego kredytu o kwotę 

2.000.000,00 zł; 

5. uaktualnić załączniki: 

- dotacji planowanych do udzielenia z budżetu gminy podmiotom należącym i nienależącym 

do sektora finansów publicznych, 

- dochodów z opłat za wydawanie zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych, 

przychodów oraz wydatków nimi finansowanych, 

- dochodów, przychodów oraz wydatków nimi finansowanych pochodzących ze środków 

Funduszu Przeciwdziałania COVID-19, 

- dochodów oraz wydatków nimi finansowanych pochodzących ze środków Funduszu 

pomocy.  

 

Radna Anna Garbarczuk zapytała o zwiększenie dotacji dla Miejskiego Ośrodka Kultury                   

w Łazach o 170.000,00 zł, z czego to wynika. 

 

Pan Grzegorz Piłka Dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury w Łazach powiedział, że                             

w ubiegłym roku planowany był budżet na rok 2023 r. Kwota dotacji zaplanowana dla MOK 

była zbyt niska do zgłaszanych potrzeb i z tego wynika zwiększenie dotacji w trakcie roku. 

 

Radna Renata Supernak zapytała na co będzie przeznaczony zwrot  niewykorzystanych 

pieniędzy z funduszy sołeckich.  

Pani Skarbnik powiedziała, że pieniądze będą przeznaczone na wykonanie zadaszenia na 

placu zabaw przy ulicy Częstochowskiej w Łazach. 

Radny Antoni Flak powiedział, że potrzeba jest sprawdzenia i oszacowania kosztów obsługi 

firmy sprzątającej zatrudnionej z zewnątrz w OSiR w Łazach. 

 



Radna Anna Garbarczuk zapytała o koszty wynagrodzenia w Centrum Usług Wspólnych                  

w Łazach (CUW). 

 

Pani Anna Furman Skarbnik Gminy powiedziała, że Centrum Usług Wspólnych rozpoczęło 

swoją działalność z dniem 1.09.2023 r. i nie jest w stanie podać na dzień dzisiejszy kosztów 

bo miesiąc jeszcze trwa.  

 

Komisja Budżetowa  jednogłośnie pozytywnie  ( 6 głosów za ) zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Gminy Łazy na rok 2023. 

 

Komisja Spraw Społecznych, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu jednogłośnie 

pozytywnie  ( 4 głosy za ) zaopiniowała w/w projekt uchwały.   

 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

 

Pani Anna Furman - Skarbnik Gminy powiedziała, że w Uchwale XLIV/276/2022 Rady 

Miejskiej w Łazach z dnia 19 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Łazy na 

2023 r. zaplanowano zaciągnięcie kredytu w wysokości 6.000.000,00 zł, który planuje                     

się zmniejszyć do kwoty 4.000.000,00 zł.  

Niniejsza uchwała stanowi podstawę do realizacji zapisów uchwały budżetowej na rok 

2023. Kredyt w wysokości 4.000.000,00 zł przeznacza się w wysokości 3.117.873,59 zł                     

na sfinansowanie planowanego deficytu oraz w wysokości 882.126,41 zł na spłatę 

zobowiązań z lat poprzednich.  

Spłata kredytu rozpocznie się od 2024 r. a zakończy w 2032 r., co wynika ze 

zaktualizowanego harmonogramu spłat w załączniku do Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Łazy na lata 2023 - 2032. 

 

Komisja Budżetowa pozytywnie  ( 5 głosów za, 1 głos wstrzymujący się ) zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

 

Komisja Spraw Społecznych, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu pozytywnie  ( 3 głosy 

za, 1 głos wstrzymujący się ) zaopiniowała w/w projekt uchwały. 

 

4.  Podjęcie uchwały w  sprawie  wyrażenia / niewyrażenia zgody na udzielenie ulgi                            

w  spłacie należności cywilnoprawnej.      

Pani Anna Furman - Skarbnik Gminy powiedziała, że najemca lokalu komunalnego zmarł 

w 2022 r. Z akt spraw prowadzonych przeciwko dłużnikowi wynika, że nie posiadał żadnego 

majątku, a jedynym źródłem utrzymania było świadczenie ZUS. Prowadzone przeciwko 

dłużnikowi postępowania egzekucyjne skutkowały jedynie częściowym ściągnięciem 

należności objętych orzeczeniami, właśnie z tego świadczenia. Dłużnik był 

świadczeniobiorcą OPS w Łazach.  

Ewentualni spadkobiercy nie są znani. Z posiadanych informacji wynika, że nie utrzymywał 

żadnego kontaktu z rodziną, a po jego śmierci wszystkie formalności dopełniała sąsiadka. 

Ustalenie kręgu spadkobierców możliwe byłoby dopiero po przeprowadzaniu postępowania 

spadkowego, co wiązałoby się po stronie Gminy z dodatkowymi kosztami.  



Z racji tego, że według wiedzy Gminy dłużnik nie pozostawił majątku a jedynie długi, 

doszłoby do sytuacji, w której Gmina ponosząc koszty postępowania spadkowego nie 

odzyskałaby żadnych należności. 

 

Komisja Budżetowa  jednogłośnie pozytywnie  ( 6 głosów za ) zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie ulgi w  spłacie należności 

cywilnoprawnej.      

 

Komisja Spraw Społecznych, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu jednogłośnie 

pozytywnie  ( 4 głosy za ) zaopiniowała w/w projekt uchwały.   

 

5.  Podjęcie uchwały w  sprawie  wyrażenia / niewyrażenia zgody na udzielenie ulgi                            

w  spłacie należności cywilnoprawnej.  

 

Pani Anna Furman - Skarbnik Gminy powiedziała, że Najemca lokalu komunalnego zmarł 

w 2019 r.  W sądzie zostały zarejestrowane oświadczenia o odrzuceniu spadku po zmarłym 

przez dwóch spadkobierców. Powyższe wskazuje, że w skład masy spadkowej wchodziły 

pasywa. Prowadzone przeciwko dłużnikowi postępowania egzekucyjne były bezskuteczne 

i nie doprowadziły do ściągnięcia nawet części należności objętych nakazem zapłaty. 

Ostatecznie postępowania te zostały umorzone z uwagi na bezskuteczność. Potwierdza                 

to brak aktywów spadkowych, z których Gmina mogłaby uzyskać zaspokojenie.  

Z racji tego, że według wiedzy Gminy dłużnik nie pozostawił majątku a jedynie długi, 

doszłoby do sytuacji, w której Gmina ponosząc koszty postępowania spadkowego nie 

odzyskałaby żadnych należności. 

 

Komisja Budżetowa  jednogłośnie pozytywnie  ( 6 głosów za ) zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie ulgi w  spłacie należności 

cywilnoprawnej.      

 

Komisja Spraw Społecznych, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu jednogłośnie 

pozytywnie  ( 4 głosy za ) zaopiniowała w/w projekt uchwały.   

     

6.  Podjęcie uchwały w  sprawie  wyrażenia / niewyrażenia zgody na udzielenie ulgi                            

w  spłacie należności cywilnoprawnej.      

 

Pani Anna Furman - Skarbnik Gminy powiedziała, że Najemca lokalu komunalnego zmarł 

w 2022 r. W Sądzie Rejonowym w Zawierciu zostały zarejestrowane oświadczenia                             

o odrzuceniu spadku przez pięciu spadkobierców, w tym przez osoby małoletnie. Powyższe 

wskazuje, że w skład masy spadkowej dłużnika wchodziły pasywa przekraczające wartość 

aktywów. Ustalenie kręgu dalszych spadkobierców możliwe byłoby dopiero                                            

po przeprowadzaniu postępowania spadkowego, co wiązałoby się po stronie Gminy                            

z dodatkowymi kosztami.  



Z akt sprawy wynika, że prowadzone przez różnych komorników przeciwko dłużnikowi 

postępowania doprowadziły do ściągnięcia nikłej części zaległości - egzekucja prowadzona 

była wyłącznie ze świadczenia emerytalnego dłużnika jako jedynego ustalonego składnika 

majątku. Dłużnicy solidarni byli niewypłacalni i nie ustalono żadnego składnika ich majątku, 

z którego mogłaby być prowadzona skuteczna egzekucja. Oboje zmarli kilka lat przed 

dłużnikiem, nie pozostawiając spadkobierców. Według posiadanych przez Gminę informacji 

dłużnik nie pozostawił po sobie żadnego majątku bądź przedmiotów stanowiących aktywa 

spadkowe, prezentujących jakąkolwiek wartość rynkową.  

Z racji tego, że według wiedzy Gminy dłużnik nie pozostawił majątku a jedynie długi, 

doszłoby do sytuacji, w której Gmina ponosząc koszty postępowania spadkowego nie 

odzyskałaby żadnych należności. 

 

Komisja Budżetowa  jednogłośnie pozytywnie  ( 6 głosów za ) zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie ulgi w  spłacie należności 

cywilnoprawnej.      

 

Komisja Spraw Społecznych, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu jednogłośnie 

pozytywnie  ( 4 głosy za ) zaopiniowała w/w projekt uchwały.   

                                                         

Ad.2. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łazach – Dariusz Tabas zapoznał Radnych                            

z korespondencją jaka wpłynęła w okresie międzysesyjnym.  

Korespondencja jest do wglądu w Biurze Rady. 

W punkcie tym głos zabrali: 

Radny Krzysztof Furman zgłaszając następujące sprawy: 

- ciek wodny w Niegowonicach – zbudowana tama przez bobry 

- dzikie wysypiska eternitu na kamionce w Niegowonicach 

- komunikacja miejska z Chruszczobrodu - problem z ilością miejsc w rannych kursach 

- prośba o wydłużenie godzin otwarcia poczekalni na dworcu kolejowym  

- problem mieszkańców z wyjazdem z ul. Poniatowskiego w Łazach 

Radna Wiesława Majczak w sprawie  pojawienia się wilków w Chruszczobrodzie                 

i na Wiesiółce 

Radna Marta Grzesica  w sprawie niedokończonego wiaduktu na Trzebyczce  

Radny Antoni Flak w sprawie skomunikowania Łaz z Ogrodzieńcem 

Radna Anna Garbarczuk w sprawie wybudowania chodnika do cmentarza w Łazach 

Radna Agnieszka Janus w sprawie wyrównania nawierzchni ul. Górnej w Ciągowicach 

 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Protokół sporządziła:  Iwona Kurzeja  

                                                                                                      Przewodniczący 

   Rady Miejskiej w Łazach 

                        

      /-/ Dariusz Tabas 


